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כלכלת הענף

בעבר הייתה רחל כלכלנית של התאחדות חקלאי ישראל, 
פרשה במרץ 2019 וכיום משמשת רפרנטית של התאחדות 

יצרני החלב למחיר מטרה. 

בעבר הוא נקבע במסגרת הסכמות בין האוצר, משרד 
החקלאות והיצרנים, בשנת 2011 חוקק חוק החלב וכל מסגרת 

מחיר המטרה, הטמיעו לתוך החוק כהוראת שעה ל-8 שנים. 
ולאחר מכן, קביעת מחיר החלב הגולמי היה אמור לעבור 
לוועדת המחירים הממשלתית, הקובעת את מחירי החלב 

המפוקחים לצרכן, דבר שהחקלאים חששו החקלאים ממהלך 
זה. ולכן מאז 2019 הענף נכנס להסכמים מול האוצר ומשרד 
החקלאות על המשך קביעת מחיר המטרה במסגרת הקיימת 

ומניעת מעבר ההחלטות לוועדת המחירים הממשלתית. בעבר 
המחיר נקבע על בסיס סקר שייצג את כלל הרפתנים בענף 

וההסכמים משמיטים את חלקם של הרפתות הקטנות. ומאז 
בעצם נקבע שמחיר המטרה לא ישקף את מחיר עלות כלל 

הרפתות אלא רק לאחר שהושמטו ממנה עלויות הייצור של 
הרפתות הקטנות. רחל "למעשה תהליך זה הוריד את מחיר 

המטרה, אך לא בסדרי גודל שזעזעו את הענף, מה גם שהענף 
הסכים לזה. קבלנו בתמורה שלא עברנו לוועדת המחירים 

ששם אין ליצרנים השפעה בכלל".

רחל בורשוק נחשבת לאורים ותומים 
בכל הקשור לפן הכלכלי של ענף 

החלב הישראלי. מי שהיתה במשך 
שנים רבות הכלכלנית של התאחדות 

חקלאי ישראלי ומשמשת כיום 
כרפרנטית של התאחדות יצרני 
החלב, למחיר המטרה, אומרת 

ל'משק הבקר והחלב' "במציאות 
הפוליטית, כלכלית הנוכחית, קיים 

חשש להמשך תכנון הענף"  •

יש לענף פוטנציאל התארגנות גם ללא התכנון. 
רחל בורשוק

ראובן זלץ

רחל בורשוק
"קיים חשש גדול מהמשך 

תכנון ענף החלב"
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ההסכם הנוכחי?
"כרגע מחיר המטרה תקף עד לסוף 2025 אלא אם כן יהיה 

הסכם המשך. אני לא יודעת מה יהיה גורל המכסות, הייבוא 
ומחיר המטרה, יש דיבורים עם האוצר מה לעשות לטווח 

ארוך. כרגע אנחנו ממשיכים במסגרת העבודה הרגילה והענף 
צריך להתכונן למה שיהיה בשנת 2026. הענף קיבל בהסכם 

האחרון את המשך התכנון בענף ואת המשך קיום מחיר 
המטרה, אך שילם והסכים על פיחת היבוא. כעת מה שצריך 
לבדוק זה מה עשתה פתיחת היבוא לענף. כרגע מה שנותר 
סגור, פתיחת יבוא גורפת בגבינות הקשות, יש אמנם יבוא 
אך במסגרת מכסות. באם גם יבוא הגבינות הקשות ייפתח 

לחלוטין, למעשה אי אפשר יהיה לקיים תכנון בענף, לא תהיה 
משמעות לכלום והענף יהיה פתוח". 

מחיר התשומות והשינויים בשנת המלחמה?
"דווקא לא היו דרמות גדולות, בסה"כ התשומות ברפת החלב 

בשנה האחרונה עלו באופן מינורי ביחס לשנים הקודמות. 
במובן הזה, המלחמה לא השפיעה, באשר למזון, גרעינים 

וחלבונים במגמת ירידה, בתקופה האחרונה אמנם המחירים 
של תירס וחיטה עולים בארה"ב עדיין לא מובן למה, נראה מה 

יהיה, אולי זה היה קשור לבחירות שם". 

כמי שמלווה את החקלאות הישראלית שנים 
רבות ואת ענף החלב בפרט, איך את רואה את 

המגמות בחקלאות כחול לבן?
"לדעתי העיקשות והאומץ של החקלאים להמשיך ולעשות 

חקלאות מצטיינת, כולל ברפתות באזורי העימות, בזמן 
מלחמה, הרי שזה מצביע על כך שמה שלא יקרה, יש ויהיה 

עתיד טוב לחקלאות בישראל והם יתגברו וינצחו את כל 
הממשלות, גם כאלה הפועלות שלא לטובתם. יש רק להצדיע 

לחקלאים בישראל על השנה האחרונה".

מניסיונך, איך את רואה את העתיד?
"במציאות הנוכחית אני חוששת מהמשך התכנון בענף אל מול 
המגמות שאנו רואים, אני חושבת שהרפתנים יוכלו להתארגן 
גם בלי מכסות, יש לענף פוטנציאל התארגנות גם ללא תכנון 
אך ללא ספק הביקוש לחלב מקומי יפחת. בעולם פתוח, רוב 
החלב שנייצר יופנה לייצור תוצרת חלב טריה, גבינות רכות 

ועוד. פתיחה מאסיבית של יבוא גבינות קשות במחלבות". ▲

"כרגע מחיר המטרה תקף עד 
לסוף 2025 אלא אם כן יהיה 

הסכם המשך. כרגע אנחנו 
ממשיכים במסגרת העבודה 

הרגילה והענף צריך להתכונן למה 
שיהיה בשנת 2026..."

עמית המאירי 054-7070780
www.amithadbarot.com

הצלחההצלחה
מובטחת!מובטחת!

הדברת זבובים
בכל הארץ

בחומרים מובילים

הרחקת בעלי כנף יונים אנפות ועוד  ‡
הדברת מכרסמים במכוני חליבה   ‡

וסביב הרפת

נזקי חקלאות תנים ודררות  ‡
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